
 

 

 
Hezkuntzaren aldeko COVID-19 Koordinazio Batzorde Teknikoa 
6. BILERA.- 2021EKO URTARRILAREN 14A, OSTEGUNA 
 
PARTE-HARTZAILEAK: 
CENeko Hezkuntzarako COVID-19 koordinazio-batzordeak bideokonferentzia bidez 
egin zuen 6. bilera, 10: 15ean. Hezkuntza Sailaren aldetik (Eneko Ardaiz Azpiegitura 
Zerbitzuko zuzendaria, Luis Calatayud Informazio Sistemen Zerbitzukoa, Alberto 
Urrutia Ikuskaritza Zerbitzuko zuzendaria, bilera paraleloa zela medio), Osasun Sailaren 
aldetik (Aurelio Barricarte epidemiologia eta prebentzio sanitarioko zerbitzukoa, 
Arantxa Legarra osasun komunitarioko sustapenekoa, bera ez egotea desenkusatu 
zuena), Batzorde Iraunkorraren aldetik (Antonio Iriarte, idazkaria, Jorge Lizaso 
Vidorreta, ikastetxeen titularrak diren ikastetxeetako irakasleak, Mikel Arantxa Iosu 
Mena ADIko (Zuzendarien Elkartea) lehendakaria eta Pedro Rascón CENeko kidea. 
Lehendakari gisa, Manuel Martin CENeko presidentea. 
 
Gai-zerrenda: 
1. Zentroetako kasu aktiboen egungo argazki finkoa. 
2. Zuzendaritzen eta batzordeko kideen informazio berriak. 
3. Aurrez aurreko jarduera garatzeko proposamenak. Proposamen pedagogiko-
metodologikoak. 
4. Kontingentzia Plana eguneratzeko proposamenak. 
 
 
1. Zentroetako kasu aktiboen egungo argazki finkoa. 
 
Une honetan lau talde bakarrik daude kaltetuta. Gaur arte, konfinamenduak 1046 
talderi eragin die. 
 
2. Zuzendaritzen eta batzordeko kideen informazio berriak. Aurrez aurreko jarduera 
garatzeko proposamenak. Proposamen pedagogiko-metodologikoak. 
 
 
A. Eneko Ardaiz Azpiegitura Zerbitzuko zuzendariak ikasgelen aireztapenean 
oinarritzen du bere informazioa. Jakinarazi du abenduaren 14tik 18ra Nafarroako 6 
ikastetxetako geletako tenperatura, hezetasuna, CO2 mailak eta mikropartikula 
esekien azterketa egin zela, eta datorren astelehenean emango direla emaitzak. 
Aurrerapen gisa, Sailak jakinarazi du datuak positiboak direla eta ezarritako protokoloa 
bermatzen dutela. Hala eta guztiz ere, aldaketa garrantzitsu bat proposatu da: 
ikasgelara goizean iristean, ez dadila aireztatu tenperatura-baldintzei eusteko, aurreko 
egunean irteeran aireztatu bazen. Txostenak hala gomendatzen badu, zure zerbitzuak 
ikertuta dauka zentro bakoitzerako CO2 neurgailuak erostea. 
 
B. Material INFORMATIKOA: 7.000 ekiporen azken erosketa baten berri ematen du, 
nahiz eta merkatua gainezka egon. 
 
C. Luis Calatayud jaunak, Informazio Sistemen Zerbitzukoak, deskonfinamendu-



 

 

jakinarazpenei buruz esan du sistema berriaren gainean egindako pilotajearen ondoren 
erabat erabilgarri dagoela eta jakinarazpenak ia denbora errealean iristen ari direla bai 
zentroetara bai familietara. 
 
 
D. Epidemiologia eta Prebentzio Sanitarioko Zerbitzuko Aurelio Barricartek batzorde 
honek planteatu dituen kontsiderazioez hitz egin du, eta honako hauek ondorioztatu 
ditu: 
 
I. Protokoloa 6. eranskineko 4. puntuan aldatzeari buruz, argi eta garbi definitzeko 
haur-hezkuntzako haurrak jolastokian egon daitezkeela, maskararik gabe, eta hori 
joan-etorrietan eta eremu komunetan baino ez dela erabiliko. Esan dute zalantza 
dutela hori kontraesanean ote dagoen foru-aginduarekin, non esaten baita kanpoko 
eremuetan maskara erabili behar dela, hau zehazten du: 
Osasunaren ikuspegitik, haur-hezkuntzako haurrak jolastokian egon daitezke beren 
bizikidetza-taldearekin maskararik gabe, baldin eta aldi baterako edo espazioan beste 
bizikidetza-talde batzuetatik bereizita badaude. Foru Agindua hezkuntzari buruzkoa da, 
eta aldatu egin beharko litzateke. 
 
II. Protokoloaren aldaketa baloratzea, Lehen Hezkuntzan gela osoa konfinatu ez dadin, 
baieztatutako kasu bat gertatzen bada. Kasu horretan, honako hau dio: 
Lehen hezkuntzako bosgarren eta seigarren mailetan, haurrek ezin hobeto eraman 
dezakete maskara klaseetan, eta mahaien arteko distantziak >1,5 metrokoak dira; 
proposatu liteke gela osoan koarentenarik ez gordetzea, eta soilik kontaktu 
estuetarako hartzea maskara. Erabakia ez dago Osasunaren esku. 
 
III. Irakasleen eskola-eremuko transmisioa zikloka ezagutzeari buruzko informazioa 
eskatzea. Informatzen du: 
 
Kasu kop. Biztanleria intzidentzia-tasa/1.000 
Haur Hezkuntza      92          2195        41,91 
Lehen Hezkuntza  192  4120       46,60 
Bigarren Hezkuntza  160  3812        41,97 
Batxilergoa   85  1744         48,74 
Erdi Mailako Heziketa 37  825        44,85 
Goi-mailako prestakuntza 38  848        44,81 
Guztira   604  13544        44,60 
 
 
COVID-19ak irakasleen artean duen eragina islatzen du taulak. Irakasleen intzidentzia-
tasa txikiena haur-hezkuntzari dagokio; izan ere, haurrek ez dute maskararik eramaten 
eta irakasle iraunkorra haurrekin egoten da eskola-ordutegi osoan. Datu hori bat dator 
txikienek gaixotasuna gutxiago transmititzen dutela uste duen ebidentzia 
zientifikoarekin. Intzidentzia-tasarik handiena batxilergoko irakasleek dute: ikasleek 
eta irakasleak maskara daramate, eta irakasleak ez daude ikasleekin harremanetan 
irakastaldi osoan. Gaixotasun-kasu gehienetan, irakasleek ez dute uste transmisioa 
ikastetxeetan gertatu denik (lan-eremua), baizik eta esposizioa beste eremu batzuetan 



 

 

gertatu dela 
(etxean edo gizartean). 
 
IV. Kasu bat gertatuz gero PCRa egiteko eta ikasgelan konfinatzeko eskaerari buruz. 
 
Osasun-protokoloetan, proba diagnostikoak kontaktu estuetan egiten dira, eta 
irakasleak ez dira jotzen gelako kasu baten kontaktu estutzat. Birusaren eramaile 
batekin harreman estua izan bada bakarrik egingo da (15 minutu baino gehiago inguru 
itxi batean maskararik gabe). 
 
V. LABek esan du pozten duela Osasunak entzundakoak. Lehen eta bigarren 
hezkuntzako irizpideen artean kontraesana dagoela esan du. Aureliok adierazi du aldea 
lehen hezkuntzarako talde egonkorra dela eta ez den bigarren hezkuntzarekiko aldea 
dela. Talde egonkorrak hobekuntza aduktiboa dakar. Haur ETA LEHEN HEZKUNTZAKO 
BIZIKIDETZA TALDEKO LAUGARREN OSAGARRIA KASU AKTIBOEKIN: orain arteko modu 
berean mantendu behar da ikasleek gelan elkarreraginean aritzeko aukera izatea, 
agerraldiren bat sortuz gero saioak galtzeari dagokionez. 
 
E. Unibertsitate Zerbitzuko María Lourdes García Roncalek jakinarazi du, bere 
esparrutik, oraingoz, albiste guztiak positiboak direla. Era berean, jakinarazi du NUPen 
aireztapen-azterketa bat egin dela, eta lehendik zegoena doitzeko balio izan duela. 
Hona hemen ondorio nagusiak: 
 
I. Airearen kalitatea ona dela definitzen duen IDA2 balioa ikasgeletan eta bulegoetan 
erreferentzia gisa erabiliz. Bere erreferentziak 500 ppm dira 400 ppm inguru ibiltzen 
diren kanpoko balioen gainetik; beraz, muga gisa 1000 ppm ezarri ditugu eta jarduteko 
balio gisa 900 ppm. Halaber, kontsigna-tenperatura gisa erabiltzea gomendatu digute, 
18º C, oraindik egin ez duguna. Hotz-sentsazioak jarduera baldintzatzen du. 
II. Betetzen direnean neurketetan datu positiboak ematen dituzten jarraibideak sortu 
dituzte. Orain arte, gelako ateak eta leihoak irekita edukitzea gomendatzen zen, 
ikasgelaren unera arte, eta mantentzea gomendatzen genuen. Gaur egun, honako hau 
da gomendioa: ateak irekita edukitzea eta klaseetan zehar, leihoak itxita badaude, 
ordu eta 50 minututan gelditzea (hurrengo klasea baino 10 minutu lehenago), gela 
hustea eta aireztatzea. Horrela, klaseak hasteko balioak kaleko mailetara jaisten direla 
egiaztatzen da. 
 
F. Noelia Echarri de Herrikoak, lehen azaldu ditugun osasun arloko kontsiderazioak 
gorabehera, Lehen Hezkuntzako konfinamendua malgutzea kontuan hartzea 
azpimarratu du, bigarren hezkuntzan egiten ari den bezala. Bi galdera: 
 
III. Aurrez aurrekoa ez den arreta-plana, une honetan dagoen bezala. Sailak Ikuskaritza 
Zerbitzuko Alberto Urrutiaren bitartez adierazi du lan egin dela, mahai sektorialetik eta 
irakasleen iradokizunak jaso direla, baina ez dela gutxienekorik zehaztu. Zentroek 
badute arreta-plan bat. Eskolako ordutegian, ikasleek badakite lan egiteko konektatuta 
egon daitezkeela eta egon behar dutela. Ez dago sailak ezarritako esparrurik, 
zentroena bakarrik. 



 

 

  
 
IV. Frutak doakoak izateko programa. Osasun Sailak erabaki du posible dela, eta 
Aureliok berriz berretsi du. Hala eta guztiz ere, ikastetxeek eskabidea egiteko eta 
gauzatzeko duten autonomiaren araberakoa izango da. 
G. Laura Sanzol de FSIE-SEPNAk, itunpeko ikastetxeetako irakasleen izenean, 
irakasleentzako oporraz galdetu du. Osasun Sailak jakinarazi dio, oraingoz, irakasleak 
ez direla lehentasunezko talde bat, eta, beraz, txertaketa hedatuz gero, osasun-
langileei, zentro soziosanitarioetako egoiliarrei eta langileei, adinekoei eta arrisku-
egoeran daudenei txertoa jarri eta hilabete batzuk barru egingo dela. 
 
H. Amaitzeko, Eneko Ardaiz Azpiegitura Zerbitzuko zuzendariak ikastetxeen 
portaeraren neurketen bideo bat proiektatu du, 21 eta 25 gradu arteko tenperaturekin 
hedapena oso baxua dela ondorioztatuz. 
 
 
 
Azkenik, hurrengo bilerarako eguna ezarri da: 2021eko otsailaren 11, 10: 00etan, 
aparteko arrazoiengatik data hori baino lehen behar ez bada. 
 
 
 
 
Manuel Martin Iglesias 
Lehendakaria - Lehendakaria 
 
 
 
 
 
 
 
 


